
   
 

 
 

Kraków, 12 czerwca 2024 roku  

Do  

Aleksandra Miszalskiego 

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy:  zasad rozbudowy miejskiej sieci ciepłowniczej  

 

INTERPELACJA 

  

Szanowny Panie Prezydencie,  

 W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

(Dz. U. 1990 Nr 16 poz. 95 z późniejszymi zmianami), zwracam się do Pana z interpelacją 

w następującej sprawie. 

W ostatnim czasie zwrócili się do mnie mieszkańcy ul. Złoty Róg, zainteresowani przyłączeniem 

się do miejskiej sieci ciepłowniczej. W tej sprawie interpelował już radny Michał Drewnicki. W 

skrócie, MPEC, posługując się dość skomplikowanymi i mało zrozumiałymi dla mieszkańców 

algorytmami, uznał przyłączenie domów jednorodzinnych na tej ulicy za nieopłacalne dla spółki. 

Jeśli mieszkańcy zechcą podłączyć się do sieci, muszą ponieść tego pełne koszty – jak szacują, na 

poziomie kilkuset tysięcy złotych dla jednego budynku, co dla zdecydowanej większości jest 

nieosiągalne, a dla wszystkich zwyczajnie nieopłacalne.  

W opinii mieszkańców kalkulacja MPEC jest jednostronna, ponieważ ich zdaniem rachunek 

opłacalności powinien zostać wykonany zarówno po stronie spółki, jak i mieszkańców – czyli 

Miasta. MPEC jest przecież spółką należącą – za pośrednictwem KHK S.A. – w stu procentach do 

miasta i wykonującą zadania ustawowo przypisane samorządowi. Jak wynika ze Statutu MPEC, 

„spółka ma na celu realizację zadań własnych Gminy Miejskiej Kraków o charakterze 



   
 

 
 

użyteczności publicznej, polegających na zaopatrzeniu w energię cieplną oraz ciepłą wodę oraz 

utrzymaniu miejskich obiektów i urządzeń użyteczności publicznej.” W tym sensie spółka 

powinna pełnić rolę służebną wobec mieszkańców, a nie działać wyłącznie z nastawieniem na 

zysk – a tak właśnie mieszkańcy odczytują zasady, jakimi kieruje się MPEC w przypadku nowych 

przyłączeń. Na własnej stronie internetowej spółka także przedstawia się jako „jeden liderów 

branży ciepłowniczej w Polsce” oraz „jeden z wiodących w Polsce producentów kompaktowych 

węzłów ciepłowniczych.”  

W tym kontekście należy także pamiętać, że Kraków jest miastem wyjątkowym na mapie Polski 

– jednym, w którym zlikwidowane zostały piece na paliwa stałe, a obowiązek ich likwidacji 

nałożyły na mieszkańców odgórne przepisy. W ostatnim czasie z oczywistych względów koszty 

ogrzewania budynków wzrosły i nadal rosną – co dla mieszkańców, zwłaszcza tych 

ogrzewających domy energią elektryczną, jest bardzo dużym obciążeniem. Tym bardziej więc 

polityka władz miasta w kwestii rozbudowy sieci MPEC powinna być w jak największym stopniu 

nakierowana na interes mieszkańców.  

Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o rozważenie zmiany – w granicach 

obowiązującego prawa – zasad decydujących o partycypacji MPEC w kosztach rozbudowy sieci 

ciepłowniczej.  

 

Z wyrazami szacunku, 

 
Łukasz Gibała 


